

2ND EDITION

SUSTAINABLE LEATHER FORUM

Paris, September 14 - 2020

Towards a new vision for a responsible leather supply chain

LE FORUM

The forum



Fort du succès de sa première édition de 2019, le Sustainable Leather Forum de Paris poursuit son développement en 2020 !

Le forum se donne pour principal objectif de favoriser la diffusion des connaissances sur la démarche de Responsabilité Sociétale des Entreprises de la filière des industries du cuir, de la chaussure, de la maroquinerie et de la ganterie.

Au cours de tables rondes et de présentations d'experts, seront mis en évidence des exemples concrets et des bonnes pratiques - projets, méthodes, outils et solutions - sur le plan social, environnemental et économique.

La protection du consommateur, la bienveillance animale, l'économie circulaire, l'attractivité des métiers sont quelques-uns des enjeux majeurs qui seront évoqués au cours de cette nouvelle édition.

Le Sustainable Leather Forum se positionne également comme le moment clé de la profession pour rencontrer des professionnels français et internationaux des secteurs de la mode, du luxe et des industries du sport, ainsi que les institutionnels, les leaders d'opinion et les organisations publiques.

Building on the success of its first edition in 2019, the Sustainable Leather Forum in Paris is continuing its development in 2020!

The main goal of the forum is to encourage the sharing of knowledge about the Corporate Social Responsibility efforts made by the leather, footwear, leather goods and glove making sectors. During a series of round tables and expert presentations, the forum will showcase concrete examples of best practices - projects, methods, tools and solutions - in social, environmental and economic matters.

Consumer protection, animal well-being, the circular economy, traceability, energy savings, processing and reusing waste, attracting young people to the professions, the transmission of knowledge and training employees are just some of the major issues that will be discussed during this new edition.

The Sustainable Leather Forum is also an important moment for the sector, bringing together French and international professionals from the fashion, luxury and sports industries, as well as institutional representatives, opinion leaders and public bodies.

LES PARTICIPANTS

Participants

Tous les acteurs de la filière, des producteurs de peaux aux tanneurs, des fabricants de chaussures et d'articles de maroquinerie aux distributeurs de produits finis, des designers aux acheteurs, des consultants aux créateurs, mais également les enseignants et les étudiants, tous trouveront des réponses à leurs questions sur cette démarche de Responsabilité Sociétale des Entreprises de la filière.

All those working in the sector, from producers of hides to tanners, shoemakers and leather goods makers to distributors of finished goods, designers to buyers, consultants to creators, but also teachers and their students, will find answers to their questions about the Corporate Social Responsibility of the sector.

SLF 2019, en bref :

SLF 2019, at a glance:

Le Sustainable Leather Forum 2019 était placé sous le patronage du Ministère de l'Economie et des Finances et a été ouvert en la présence de la Secrétaire d'Etat Madame Agnès Pannier-Runacher
Près de **300 participants**.

Plus de 30 intervenants français et internationaux : des TPE/PME, de grandes entreprises, mais aussi des organismes internationaux tels que la Commission Européenne (CE), l'Organisation des Nations Unies (ONU), l'Organisation de Coopération et de Développement Economiques (OCDE)

*The Sustainable Leather Forum 2019 was held under the patronage of the Ministry of Economy and Finance, and was opened in the presence of the Secretary of State, Agnès Pannier-Runacher
More than 300 participants.*

More than 30 French and international speakers: SMEs, major companies, and international organisations such as the European Union (EU), the United Nations (UN) and the Organisation for Economic Cooperation and Development (OECD)

SLF 2020, le programme

SLF 2020, the program

9h00 / 9 am	Accueil & petit-déjeuner / Welcome & Breakfast
9h30 / 9.30 am	Discours d'ouverture / Opening speech
10h00 / 10. am	Keynote speech / Keynote speech
10h30 / 10.30 am	Session 1 - Cuir, chimie et innocuité des produits finis Session 1 - Leather, Chemistry and the harmlessness of finished goods
11h40 / 11.40 am	Session 2 - Peau brute et cuir : innovation et bonnes pratiques en Europe Session 2 - Raw Hides & Leather : innovation and best practices in Europe
12h40 / 12.40 pm	Keynote speech / Keynote speech
13h00 / 1 pm	Déjeuner buffet / Buffet lunch
14h05 / 2.05 pm	Keynote speech / Keynote speech
14h35 / 2.35 pm	Session 3 - Économie circulaire dans la chaussure et la maroquinerie Session 3 - The circular Economy in Footwear & Leather Goods
15h55 / 3.55 pm	Session 4 - Labels & Responsabilité Sociétale des Entreprises Session 4 - Labels & Corporate Social Responsibility
16h45 / 4.45 pm	Session 5 - Formation, savoir-faire, territoire et attractivité, des enjeux RSE pour la filière Session 5 - Training, savoir-faire, regional attractiveness, CSR challenges for the sector
17h45 / 5.45 pm	Discours de clôture / Closing Address
17h55 / 5.55 pm	Cocktail / Cocktail



Inscription sur www.slf-paris.com

Entrée : 90€ (prix dégressif)

70€ pour les personnes suivantes

Tarifs préférentiels pour les adhérents des organisations
membres du CNC (nous consulter)

Registration on www.slf-paris.com

Entrance fee : 90€ (sliding scale)

70€ for subsequent persons

*Preferential rates for members of CNC member organisations
(contact us for more details)*



Conseil économique, social et environnemental

9, place d'Iéna · 75016 Paris

Tél. : 01 44 43 60 00 · Fax : 01 44 43 61 87

Métro Iéna

Organisé par /
Organised by

**CONSEIL
NATIONAL
du CUIR**

Sponsorisé par /
Sponsored by

PREMIÈREVISION
PARIS



APLF